

Course title: Professional Ethics	اسم المقرر: أخلاقيات المهنة
Course number and code: SLM 2410	رقم المقرر ورمزه: ٢٤١٠ سلم
Prerequisite: N/A	المتطلب السابق للمقرر: لا يوجد
Medium of Instruction: Arabic	لغة تدريس المقرر: العربية
Course Level: 4	مستوى المقرر: الرابع
Credit Hours :2	الساعات المعتمدة: ٢

Module Description

وصف المقرر :

This course deals with the significance of business ethics and their applications in working life.	يتناول المقرر مكانة وأهمية أخلاقيات المهنة وتطبيقاتها في الحياة العملية.
--	--

Module Aims

أهداف المقرر :

This course introduces business ethics to students, its position in Islam, and its applications in Islamic civilization and Saudi Arabia systems, in order to enhance students' commitment in their selves and work environment.	تعريف الطالب بأخلاقيات المهنة ومكانتها في الإسلام وتطبيقاتها في الحضارة الإسلامية، وفي أنظمة المملكة العربية السعودية؛ لتعزيز التزام الطالب بها في نفسه وبيئة عمله.
--	---

Student Learning Outcomes:

الأهداف التعليمية للمقرر:

يفترض بالطالب بعد دراسته لهذه المقرر أن يكون قادراً على:

Upon satisfactory completion of this course, the student will be able to

-Identify the meaning of business ethics, and its place in Islam, and their applications in the Islamic civilization, its role in the success of his work and life, and the level of interest of Saudi Arabia systems in these ethics.	-يعرف أخلاقيات المهنة، ومكانتها في الإسلام، وتطبيقاتها في الحضارة الإسلامية، ودورها في إنجاح عمله وحياته، ومدى اهتمام أنظمة المملكة العربية السعودية بها.
-Acquire the analytical skill of the ethical phenomena in the workplace, and the ability to predict its effects, and determine his status regarding them.	-يكتسب مهارة تحليل الظواهر الأخلاقية في محيط العمل، ويستطيع التنبؤ بآثارها وتحديد موقفه منها.
Learn the means of establishing good	-يتعلم وسائل ترسيخ الأخلاقيات الحميدة، ووسائل حل ما يواجهه تطبيقاتها من عقبات.

كلية المجتمع
جامعة الملك سعود
قسم العلوم الإدارية

ethics, and the means of solving obstacles that face their application. -commit to business ethics in himself and his work environment, and instructs others to exercise it.	يلتزم بأخلاقيات المهنة في نفسه، وبيئة عمله، ويرشد الآخرين إلى التحلي بها.
--	---

Text book and other requirements:

الكتاب المقرر والمراجع المساندة:

اسم الكتاب	اسم المؤلف	اسم الناشر	سنة النشر
أخلاقيات المهنة	لجنة من أساتذة قسم الثقافة الإسلامية	منشورات جامعة الملك سعود	٢٠١٢
أخلاقيات الإدارة في الوظيفة العامة وتطبيقاتها في المملكة العربية السعودية	د. فهد العثيمين	مكتبة جرير	٢٠٠٨
Fundamentals of Business Ethics	Elegido	Ibadan	2015

